
 
 

 
 
 
 

Møteprotokoll 
 
 
 
Utval: AU i verneområdestyret for SVR 
Møtestad: Skype, Skype 
Dato: 04.10.2019 
Tidspunkt: 08:00 

 
 
 
Følgande faste medlemmer møtte: 
 
Namn Funksjon 
Bjørn Laugaland 
Oddmund Ljosland 
Gerd Helen Bø 
Leiv Rygg Langerak 

Leiar 
Nestleiar 
Medlem 
Medlem 

  
Følgande medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Namn Funksjon 
Oddlaug Hesland Tjomsland Medlem 
  
  
  

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Guro Sødergren 
Jørn Haug 

Verneområdeforvaltar SVR 
Verneområdeforvaltar SVR 
 

 
 
Underskrift: 
 
Vi bekreftar med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, 
er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
 
______________________  _______________________ 
Bjørn Laugaland  Oddmund Ljosland 
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AU 41/19 Eventuelt   
 
 

AU 36/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
Handsaming i møte 
 
Inga merknadar.  
 
 

AU 37/19 Val av en representantar til å skrive under møteprotokollen 
saman med styreleiar 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
 
Handsaming i møte 
 
Bjørn Laugaland og Oddmund Ljosland skriv under protokollen.  
 
 

AU 38/19 Orienteringssaker 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
Inga saker. 
 
 
 
 



AU 39/19 Heiplanen - innspel til handlingsprogrammet 2020 - 2024 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
 
Handsaming i møte: 
Arbeidsutvalet meiner saka burde vore handsama i verneområdestyret. Den korte 
uttalefristen gjer dette vanskeleg.  
 
Arbeidsutvalet tar atterhald om at verneområdestyret kjem med supplerande innspel 
etter møte i verneområdestyret 13. desember. 
 
I forslag til tiltak i handlingsprogrammet er det enkelte stader nytta Setesdalsheiane 
som geografisk avgrensing på tiltak.  
Arbeidsutvalet meiner det må famne heile heiplanområdet.  
 
Samrøystes vedteken som innstilling men med tillegg som nemnd ovanfor  
 

Vedtak i arbeidsutvalet 
Arbeidsutvalet meiner saka burde vore handsama i verneområdestyret. Den korte 
uttalefristen gjer dette vanskeleg.  
Arbeidsutvalet tar atterhald om at verneområdestyret kjem med supplerande innspel 
etter møte i verneområdestyret 13. desember. 
 
Arbeidsutvalet har følgjande innspel til handlingsprogrammet for Heiplanen 2020 – 
2024: 
 

 For å sikre ei god og kontinuerleg oppfølging av Heiplanen bør fylkeskommunen 
vurdere om det skal øyremerkast ein stillingsressurs til dette. 

 Arbeidsutvalet er kritisk til etablering av eit nytt segment av turistløyper i verneområda 
kalla historiske vandreruter. Slike ruter vil i mange høve stri mot føringar om styring og 
kanalisering av ferdsel slik det er lagt opp til i forvaltningsplan og besøksstrategi for 
SVR. Fleire av desse går på tvers av heia gjennom sårbare villreinområde. Om slike 
skal etablerast må det avgrensast til eksisterande merka turistløyper som allereie er 
lokalisert i dei gamle ferdselsårene og i område som toler meir ferdsel og aktivitet. Det 
må også vera eit krav at slik etablering vert ein del av kommunane sine sti- og 
løypeplanar.  

 Verneområdestyret ønskjer ei rolle i planlegging og gjennomføring av dei årlege 
Heiplansamlingene. Det bør settast i saman ei breiare programkomite der også politisk 
side er representert. 

 Arbeidsutvalet stiller spørsmål om behovet for ein felles kunnskapsportal om heia. Ein 
slik portal er ressurskrevjande og dei fleste er godt kjend med kor ein hentar ut aktuell 
informasjon. I staden bør ressursane nyttast til å blåse liv i eksisterande nettside for 
Heiplanen (www.heiplanen.no) 

 Fylkeskommunane i samråd med kommunane avgjer behovet for revidering av 
Heiplanen. Arbeidsutvalet si vurdering er at det ikkje er behov for dette i komande fire-
års periode og syner til vurderingar i saka.  

 Prøveprosjekt adaptiv løypeforvaltning av skiløyper er nå i sin heilskap teken inn i 
verdiskapingsprosjektet der SVR er prosjekteigar. Dette bør kome fram i 
handlingsprogrammet. 

 Rapporten frå det siste GPS-merkeprosjektet ligg nå føre. Tilrådinga i rapporten bør 
forankrast i handlingsprogrammet. SVR er allereie involvert i oppfølging av nokre av 

http://www.heiplanen.no/


desse. Dette gjeld flytting av Øyuvsbu turisthytte med tilhøyrande løypenett, nedlegging 
av Storsteinen turisthytte og omlegging av løypenettet kring Blåsjø, avgrensing av 
ferdsel på veg til Store Urevatn. 

 I forslag til tiltak i handlingsprogrammet er det enkelte stader nytta Setesdalsheiane 
som geografisk avgrensing. Dette må endrast slik at det famnar heile heiplanområdet.  

 
Forvaltars innstilling 
Arbeidsutvalet har følgjande innspel til handlingsprogrammet for Heiplanen 2020 – 2024: 
 

 For å sikre ei god og kontinuerleg oppfølging av Heiplanen bør fylkeskommunen 
vurdere om det skal øyremerkast ein stillingsressurs til dette. 

 Arbeidsutvalet er kritisk til etablering av eit nytt segment av turistløyper i verneområda 
kalla historiske vandreruter. Slike ruter vil i mange høve stri mot føringar om styring og 
kanalisering av ferdsel slik det er lagt opp til i forvaltningsplan og besøksstrategi for 
SVR. Fleire av desse går på tvers av heia gjennom sårbare villreinområde. Om slike 
skal etablerast må det avgrensast til eksisterande merka turistløyper som allereie er 
lokalisert i dei gamle ferdselsårene og i område som toler meir ferdsel og aktivitet. Det 
må også vera eit krav at slik etablering vert ein del av kommunane sine sti- og 
løypeplanar.  

 Verneområdestyret ønskjer ei rolle i planlegging og gjennomføring av dei årlege 
Heiplansamlingene. Det bør settast i saman ei breiare programkomite der også politisk 
side er representert. 

 Arbeidsutvalet stiller spørsmål om behovet for ein felles kunnskapsportal om heia. Ein 
slik portal er ressurskrevjande og dei fleste er godt kjend med kor ein hentar ut aktuell 
informasjon. I staden bør ressursane nyttast til å blåse liv i eksisterande nettside for 
Heiplanen (www.heiplanen.no) 

 Fylkeskommunane i samråd med kommunane avgjer behovet for revidering av 
Heiplanen. Arbeidsutvalet si vurdering er at det ikkje er behov for dette i komande fire-
års periode og syner til vurderingar i saka.  

 Prøveprosjekt adaptiv løypeforvaltning av skiløyper er nå i sin heilskap teken inn i 
verdiskapingsprosjektet der SVR er prosjekteigar. Dette bør kome fram i 
handlingsprogrammet. 

 Rapporten frå det siste GPS-merkeprosjektet ligg nå føre. Tilrådinga i rapporten bør 
forankrast i handlingsprogrammet. SVR er allereie involvert i oppfølging av nokre av 
desse. Dette gjeld flytting av Øyuvsbu turisthytte med tilhøyrande løypenett, nedlegging 
av Storsteinen turisthytte og omlegging av løypenettet kring Blåsjø, avgrensing av 
ferdsel på veg til Store Urevatn. 

 
 

Forvaltars innstilling 
Arbeidsutvalet har følgjande innspel til handlingsprogrammet for Heiplanen 2020 – 2024: 
 

 For å sikre ei god og kontinuerleg oppfølging av Heiplanen bør fylkeskommunen 
vurdere om det skal øyremerkast ein stillingsressurs til dette. 

 Arbeidsutvalet er kritisk til etablering av eit nytt segment av turistløyper i verneområda 
kalla historiske vandreruter. Slike ruter vil i mange høve stri mot føringar om styring og 
kanalisering av ferdsel slik det er lagt opp til i forvaltningsplan og besøksstrategi for 
SVR. Fleire av desse går på tvers av heia gjennom sårbare villreinområde. Om slike 
skal etablerast må det avgrensast til eksisterande merka turistløyper som allereie er 
lokalisert i dei gamle ferdselsårene og i område som toler meir ferdsel og aktivitet. Det 



må også vera eit krav at slik etablering vert ein del av kommunane sine sti- og 
løypeplanar.  

 Verneområdestyret ønskjer ei rolle i planlegging og gjennomføring av dei årlege 
Heiplansamlingene. Det bør settast i saman ei breiare programkomite der også politisk 
side er representert. 

 Arbeidsutvalet stiller spørsmål om behovet for ein felles kunnskapsportal om heia. Ein 
slik portal er ressurskrevjande og dei fleste er godt kjend med kor ein hentar ut aktuell 
informasjon. I staden bør ressursane nyttast til å blåse liv i eksisterande nettside for 
Heiplanen (www.heiplanen.no) 

 Fylkeskommunane i samråd med kommunane avgjer behovet for revidering av 
Heiplanen. Arbeidsutvalet si vurdering er at det ikkje er behov for dette i komande fire-
års periode og syner til vurderingar i saka.  

 Prøveprosjekt adaptiv løypeforvaltning av skiløyper er nå i sin heilskap teken inn i 
verdiskapingsprosjektet der SVR er prosjekteigar. Dette bør kome fram i 
handlingsprogrammet. 

 Rapporten frå det siste GPS-merkeprosjektet ligg nå føre. Tilrådinga i rapporten bør 
forankrast i handlingsprogrammet. SVR er allereie involvert i oppfølging av nokre av 
desse. Dette gjeld flytting av Øyuvsbu turisthytte med tilhøyrande løypenett, nedlegging 
av Storsteinen turisthytte og omlegging av løypenettet kring Blåsjø, avgrensing av 
ferdsel på veg til Store Urevatn. 

 
 
 

AU 40/19 Søknad om landingsløyve for helikopter samt dispensasjon 
frå ferdselsfobod. Bratteland og Dysje jaktlag. SVR og 
Steinsbuskardet - Hisdal biotopvernområde. Bykle kommune. 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
 
Handsaming i møte: 
Inga merknad. 

Vedtak i arbeidsutvalet 
Med heimel i Forskrift om vern av Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane landskapsvernområde kap. 
5.4.a og Forskrift om vern av Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 3.4.a, får 
Bratteland og Dysje jaktlag v/Anders Bratteland løyve til landing med helikopter for henting av 
felt elg og hjort i området teikna inn på kartet i saka. Løyvet gjeld for inntil 5 landingar i perioden  
25.9 – 15.10. 
 
Med heimel i Forskrift om vern av Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 2.4 får 
jaktlaget løyve til ferdsel til fots for jakt på elg og hjort i den delen av Steinsbuskardet sone A 
som inngår i jaktområdet. Løyvet gjeld for maksimalt 7 personar og for perioden 25.9 – 15.10. 
Løyvet gjeld og for ferdsel med båt på Botsvatn i Steinsbuskardet sone A.  
 
Løyvet gjeld for perioden 2019 - 2022 
 
Andre vilkår: 

 Ved flyging i verneområda skal ein så langt som råd fly høgare enn 300 meter over 
bakken. Det skal også nyttast kortaste veg mellom landingsplassane.  

 Innehavar av løyvet må også søke landingsløyve frå Bykle kommune samt ha samtykke 
frå råka grunneigarar.  



 Flyging inn i sone A Steinsbuskardet skal meldast til oppsynet i forkant 
 Om det vert observert villrein i området for landing med helikopter skal transporten 

utsettast til faren for uroing av dyra ikkje lenger er til stade.  
 
Løyvet kan trekkast tilbake på kort varsel om omsynet til viltet tilseier det. 
 
Arbeidsutvalet leggvekt på det gjeld eit fåtal landingar der det ikkje er gode alternativ til bruk av 
helikopter. I praksis vil det ikkje auke ferdsla i området utover dagens nivå. Jakta går føre seg i 
ein periode på året då dyra i liten grad kryssar i vestre ende av Bossvatn. Arbeidsutvalet kan ut 
i frå dette ikkje sjå at tillating til ferdsel strir mot verneføremålet i Forskrift om vern av 
Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 2.4. Til grunn for avgjerda legg arbeidsutvalet  
også vekt på at det i verneforskrifta for Steinsbuskardet kap. 1.2.g er tillate med jakt etter 
viltlova sine reglar. I verneforskrifta kap. 3.4.a er det også gjeven ein spesifisert 
dispensasjonsheimel for å tillate bruk av helikopter for henting av felt storvilt. Ut i frå dette må 
også sjølve jakta kunne tillatast i eit avgrensa omfang. 
 
Forvaltars innstilling 
Med heimel i Forskrift om vern av Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane landskapsvernområde kap. 
5.4.a og Forskrift om vern av Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 3.4.a, får 
Bratteland og Dysje jaktlag v/Anders Bratteland løyve til landing med helikopter for henting av 
felt elg og hjort i området teikna inn på kartet i saka. Løyvet gjeld for inntil 5 landingar i perioden  
25.9 – 15.10. 
 
Med heimel i Forskrift om vern av Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 2.4 får 
jaktlaget løyve til ferdsel til fots for jakt på elg og hjort i den delen av Steinsbuskardet sone A 
som inngår i jaktområdet. Løyvet gjeld for maksimalt 7 personar og for perioden 25.9 – 15.10. 
Løyvet gjeld og for ferdsel med båt på Botsvatn i Steinsbuskardet sone A.  
 
Løyvet gjeld for perioden 2019 - 2022 
 
Andre vilkår: 

 Ved flyging i verneområda skal ein så langt som råd fly høgare enn 300 meter over 
bakken. Det skal også nyttast kortaste veg mellom landingsplassane.  

 Innehavar av løyvet må også søke landingsløyve frå Bykle kommune samt ha samtykke 
frå råka grunneigarar.  

 Flyging inn i sone A Steinsbuskardet skal meldast til oppsynet i forkant 
 Om det vert observert villrein i området for landing med helikopter skal transporten 

utsettast til faren for uroing av dyra ikkje lenger er til stade.  
 
Løyvet kan trekkast tilbake på kort varsel om omsynet til viltet tilseier det. 
 
Arbeidsutvalet leggvekt på det gjeld eit fåtal landingar der det ikkje er gode alternativ til bruk av 
helikopter. I praksis vil det ikkje auke ferdsla i området utover dagens nivå. Jakta går føre seg i 
ein periode på året då dyra i liten grad kryssar i vestre ende av Bossvatn. Arbeidsutvalet kan ut 
i frå dette ikkje sjå at tillating til ferdsel strir mot verneføremålet i Forskrift om vern av 
Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 2.4. Til grunn for avgjerda legg arbeidsutvalet  
også vekt på at det i verneforskrifta for Steinsbuskardet kap. 1.2.g er tillate med jakt etter 
viltlova sine reglar. I verneforskrifta kap. 3.4.a er det også gjeven ein spesifisert 
dispensasjonsheimel for å tillate bruk av helikopter for henting av felt storvilt. Ut i frå dette må 
også sjølve jakta kunne tillatast i eit avgrensa omfang. 
 
 
 
 



Forvaltars innstilling 
Med heimel i Forskrift om vern av Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane landskapsvernområde kap. 
5.4.a og Forskrift om vern av Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 3.4.a, får 
Bratteland og Dysje jaktlag v/Anders Bratteland løyve til landing med helikopter for henting av 
felt elg og hjort i området teikna inn på kartet i saka. Løyvet gjeld for inntil 5 landingar i perioden  
25.9 – 15.10. 
 
Med heimel i Forskrift om vern av Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 2.4 får 
jaktlaget løyve til ferdsel til fots for jakt på elg og hjort i den delen av Steinsbuskardet sone A 
som inngår i jaktområdet. Løyvet gjeld for maksimalt 7 personar og for perioden 25.9 – 15.10. 
Løyvet gjeld og for ferdsel med båt på Botsvatn i Steinsbuskardet sone A.  
 
Løyvet gjeld for perioden 2019 - 2022 
 
Andre vilkår: 

 Ved flyging i verneområda skal ein så langt som råd fly høgare enn 300 meter over 
bakken. Det skal også nyttast kortaste veg mellom landingsplassane.  

 Innehavar av løyvet må også søke landingsløyve frå Bykle kommune samt ha samtykke 
frå råka grunneigarar.  

 Flyging inn i sone A Steinsbuskardet skal meldast til oppsynet i forkant 
 Om det vert observert villrein i området for landing med helikopter skal transporten 

utsettast til faren for uroing av dyra ikkje lenger er til stade.  
 
Løyvet kan trekkast tilbake på kort varsel om omsynet til viltet tilseier det. 
 
Arbeidsutvalet leggvekt på det gjeld eit fåtal landingar der det ikkje er gode alternativ til bruk av 
helikopter. I praksis vil det ikkje auke ferdsla i området utover dagens nivå. Jakta går føre seg i 
ein periode på året då dyra i liten grad kryssar i vestre ende av Bossvatn. Arbeidsutvalet kan ut 
i frå dette ikkje sjå at tillating til ferdsel strir mot verneføremålet i Forskrift om vern av 
Steinsbuskardet – Hisdal biotopvernområde kap. 2.4. Til grunn for avgjerda legg arbeidsutvalet  
også vekt på at det i verneforskrifta for Steinsbuskardet kap. 1.2.g er tillate med jakt etter 
viltlova sine reglar. I verneforskrifta kap. 3.4.a er det også gjeven ein spesifisert 
dispensasjonsheimel for å tillate bruk av helikopter for henting av felt storvilt. Ut i frå dette må 
også sjølve jakta kunne tillatast i eit avgrensa omfang. 
 

AU 41/19 Eventuelt 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
 

 Sira Kvina kraftselskap har i e- post datert 23 september sendt spørsmål til 
sekretariatet om å få endra tidspunkt for gjennomføring av tiltak ved Melrak jf. 
AU 23/18. Dette har sekretariatet godkjent.  

 
 
 


